

**Indkaldelse til bestyrelsesmøde i Pædagogisk sektor,  
d. 8. februar 2024 kl. 8.30 – 15.30  
Mødesalen, Granhøjvej 18, 8600 Silkeborg**

**DAGSORDEN**

	Emne:	Uddybning af punkt	Referat
1.	Kl. 8.30-8.45 Formalia:	a. Velkomst b. Tilstede og afbud. c. Ordstyrer: d. Referent: e. Den gode historie/dagens smil.	a. b. Tilstede: Vita, Mette, Jeanette, Heidi A., Heidi B. og Jette Afbud: Henrik (udd.) Karen, Lene, suppl. Pia, suppl. Helle c. d. Vita e.
2.	Kl. 8.45-9.30 Generalforsamling	Ifølge årshjulet skal vi forholde os til dato, sted og indhold. Vi gennemgår masterplanen.  <div style="border: 1px solid black; padding: 2px;">                     Evaluering fra generalforsamlingen i 2023:                      Det var en god beretning, måske den kan afkortes lidt til næste gang.                      Vi skal overveje i god tid, om der skal være andre udover Mette, som fortæller om nogle af punkterne, for at skabe lidt variation.                      Vi skal finde et andet sted at afholde konferencen næste gang.                      Det er ikke så hyggeligt i Medborgerhuset. Dog var maden rigtig god.                 </div> <b>Bilag 1.</b> Masterplan <b>Bilag 2.</b> Årshjul	Bestyrelsesmøder for 2024 er dato lagt. Når der laves punkter til beretningen, skal vi drøfte hvem der siger noget om det enkelte punkt til generalforsamlingen, for at prøve af om beretningen kan blive mere levende, ved at variere hvem der siger noget. Materialet generalforsamlingen skal færdiggøres på august-mødet. Skal der være en event til generalforsamlingen? Vi tænker over det til næste møde i maj. Vi gennemgår masterplanen. På maj-mødet, skal teksten til FOA-bladet være klar. Vi skal sikre, at vi har en systematisk plan for valghandlingen. Skal vi ændre i vores vedtægter, så det ikke længere er faggruppeopdelt hvad angår suppleanter, men kun er gældende for ordinær valgte? Mette vil undersøge hvad der kan lade sig gøre.
3.	Kl. 9.30-9.45 OK24	Hvad ved vi om OK24 på nuværende tidspunkt?	Mette informerer om det hun kan for nuværende. Der er løbende indkaldt til korte formandsmøder på Teams, hvor vi drøfter de forskellige temaer, der diskuteres med KL. Det er et lukket rum mens forhandlingerne kører, så det er meget lidt der kan siges om hvor vi står i forhandlingerne pt.
4.	<b>Kl. 9.45-10.00</b>	<b>KORT PAUSE</b>	
5.	Kl. 10.00-10.30 Politik	Hvad rør sig lokalpolitisk på pædagogisk sektors områder – herunder budgetsituationen? Lene ansvarlig for punktet fra Skanderborg kommune. Karen er ansvarlig for punktet fra Silkeborg kommune. Øvrige bestyrelsesmedlemmer supplerer.	a. Heidi – Silkeborg kommune: Der er ikke så meget nyt at fortælle. Der er ansat 100 personer mere det seneste år på dagtilbud og skole. Samtidig er der et meget stort flow i ansættelserne. Der arbejdes på åben dialogkultur på dagtilbudsområdet.  b. Jeanette – Skanderborg kommune: Man vil afprøve en ny model "Hvidovremodellen" i Skanderborg Dagpleje fra august 2024. Hver dagplejer tilknyttede 1 daginstitution og tanken er, at de børn der

			<p>indskrives hos den dagplejer, er sikret en plads i den institution hun er tilknyttet. Det fungerer i Hvidovre og håbet er, at det kan give ro på, det med at være sikret en børnehavplads og det vil også give dagplejeren gode muligheder for at lave en god overgang til børnehaven, når alle børn i udgangspunktet skal samme sted hen, når de fylder 3 år.</p>
6.	Kl. 10.30-10.45 Aktiviteter	Opsamling på aktiviteter i støbeskeen.	<p>Pladserne er fyldt til arrangement d 22/2, der er oprettet venteliste. Lady walk: Jeanette arbejder videre med det – Heidi B. vil gerne hjælpe. Det skal sendes ud til medlemmerne umiddelbart efter vinterferien. Mette undersøger om og hvordan egenbetaling kan ske via mobilepay.</p> <p>Hjemløse rundtur: Heidi fortæller, at der pt kun er datoer frem til sommer, da vi helst vil til efteråret, følger Heidi op på det løbende, og vil ringe til dem, for at høre om det kan blive på en hverdag, da det pt fremgår at det kun er fredag, lørdag og søndag.</p>
7.	Kl. 10.45-11.15 KL's Børnetopmøde	Heidi, Karen, Heidi T. og Jette har været på topmødet. De fortæller om relevante temaer herfra.	<p>Der blev talt om fællesskaber, indenfor alle faggrupper. Storbørnsgrupper skal hedde børnefællesskaber, det er mere sigende, hvor man tidligere brugte begrebet "venner" skal man nu tænke "fællesskaber" i stedet.</p> <p>Der var 2 unge elevrådsformænd fra ungeråd med, de var meget inspirerende at lytte til. De appellerede til at "lytte til de unge/eleverne", de havde meget at byde ind med.</p> <p>Det var interessant at høre hvad politikerne hører, det giver et større indblik i hvad der inspirerer dem.</p> <p>Temaerne var meget relevante for alle faggrupperne. Helt overordnet var det et inspirerende og spændende Børne Topmøde.</p>
8.	Kl. 11.15-12-00 Nyt fra huset/sektoren	Hvilke bevægelser er der i øjeblikket?	Vi nåede ikke punktet.
9.	<b>Kl. 12.00-12.30</b>	<b>FROKOST</b>	
10.	Kl. 12.30-13.30	<p>Forberedelse af dialog med politikere. Hvem siger hvad og hvilke pointer er vigtigt at få sagt noget om i forhold til de valgte temaer?</p> <p><b>Bilag 3.</b> Dagsorden sendt til Gitte og Signe</p>	
11.	Kl. 13.30-13.45 LUU Pædagogisk:	<p>✓ Punkter Jette og Mette skal have med til næste møde i uddannelsesudvalget for pædagogisk assistentuddannelse og efteruddannelse for vores faggrupper.</p>	Vi nåede ikke punktet.

		Nyt fra LUU.	
<b>12.</b>	<b>Kl. 13.45-14.00</b>	<b>KAFFE-PAUSE</b>	
<b>13.</b>	Kl. 14.00-15.00	Besøg af Gitte Willumsen og Signe Haahr Lindegaard	Vi havde en god og konstruktiv dialog med Gitte og Signe om udfordringerne i dagplejen og det politiske ønske om, at flere børn skal gå på den lokale skole fremfor at køres til specialskoler rundt omkring i kommunen.
<b>14.</b>	Kl. 15.00-15.15	Opsamling på dialog med politikere	
<b>15.</b>	Aftaler og punkter til næste møde	Opsamling på hvilke aftaler vi har lavet i dag. Hvem har hvilke opgaver frem mod næste møde? Er der brug for hjælp til det? Husk I altid må bede om at få et punkt sat på dagsordenen 😊 .	Aftaler: Mette tager på næste møde en oversigt med over hvem der er på valg i år. Vi gennemgår masterplanen igen, skal der være et event på generalforsamlingen, hvilket? Punkter til beretningen og hvem har oplægget til punktet?
<b>16.</b>	Eventuelt:		

Med venlig hilsen  
Mette